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      Annotation

    
        
          Предложена методика определения модуля Юнга биообъектов с помощью криогенной атомно-силовой микроскопии в температурном интервале 30-300 K. Методика основана на работе с оптической системой регистрации положения зонда, построенной по интерферометрическому принципу. Модуль Юнга определен из полученных данных путем расчета, учитывающего температурную зависимость модуля упругости балки зонда. Получена температурная зависимость модуля Юнга полилизина в температурном диапазоне 60-300 K.
        

        
          The proposed method of determination of young's modulus of biological objects with the help of cryogenic atomic force microscopy in the temperature range 30-300 K. the Technique is based on the work with optical registration system, the position of the probe constructed according to the interferometric principle. The young's modulus determined from the data obtained by calculation, taking into account the temperature dependence of the modulus of elasticity of the beam probe. The obtained temperature dependence of young's modulus polylysine in the temperature range 60-300 K.
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